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BÖLÜM 7

KOŞAÇ

Tümcede bir eylem var, o zaman –(I)yor ekini kullanıyoruz. Ama yüklemde her zaman eylem kullan-
mıyoruz, bazen de ad ya da sıfat kullanıyoruz. Addan ya da sıfattan sonra –(I)yor eki gelmiyor, koşaç ekleri 
geliyor. O zaman bu ad tümcesi oluyor. “Şimdi” ve “her zaman” için bu eki kullanıyoruz.

Koşaç ekleri, şimdiki zaman da addan ya da sıfattan sonra geliyor ve kişilere göre değişiyor. Ses uyumu 
ile ilgili kurallar var. Uyum için son ünlüye bakıyoruz.

Son ünlü : a-ı > ı

Son ünlü : e-i > i

Son ünlü : o-u > u

Son ünlü : ö-ü > ü

Bir ad ya da sıfat ünlü ile bitiyor ise o zaman ben ve biz kişi adlarında ekten önce “y” ünsüzü gelir.

KOŞAÇ (OLUMLU)

Örnekler

Ben Güzel- im Çalışkan- ım Öğrenci- yim

Sen Güzel- sin Çalışkan- sın Öğrenci- sin

O Güzel- Ø Çalışkan- Ø Öğrenci- Ø

Biz Güzel- iz Çalışkan-ız Öğrenci- yiz

Siz Güzel- siniz Çalışkan-sınız Öğrenci- siniz

Onlar Güzel- Ø 
Güzel- ler 

Çalışkan- Ø 
Çalışkan- lar 

Öğrenci- Ø 
Öğrenci- Ø 




